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Bolos: România este pe locul al doilea în UE la capitolul contractare, cu contracte

semnate de aproximativ 30 miliarde euro

România este, în acest moment, pe locul  al doilea în Uniunea Europeana la capitolul contractare, adica la 

angajarea efectiva a banilor europeni în proiecte concrete, cu aproape  5.000 contracte semnate, de

aproximativ 30 miliarde euro, a anuntat joi  ministrul Investitiilor si Proiectelor Europene, Marcel Bolos.

"De fiecare data când se vorbeste despre un nou plan de guvernare,  apare inevitabil expresia "cresterea absorbtiei

fondurilor europene". A  devenit aproape un refren. Fara sa se sublinieze ca între obiectivul  politic si realizarea

administrativa exista un drum lung. Care presupune  o succesiune clara de pasi: programare, lansare de apeluri,

evaluare,  contractare, implementare si decontare. Orice întârziere într-un punct  cheie se propaga în tot circuitul.

Atasez un grafic ce vorbeste foarte  clar despre munca de migala din ultimele luni, care nu se vede înca în 

"absorbtie". Cu aproape 5.000 contracte semnate, de aproximativ 30  miliarde euro, România este în acest moment

pe locul al doilea în  Uniunea Europeana la capitolul contractare - adica la angajarea efectiva  a banilor europeni în

proiecte concrete", a scris Marcel Bolos pe  pagina sa de Facebook.

Potrivit acestuia, de la începutul acestui an, au fost semnate  contracte în valoare totala de 9,4 miliarde euro. El a

mentionat ca sunt  angajamente ferme, asumate de statul român împreuna cu beneficiarii -  autoritati locale,

universitati, spitale, întreprinderi.

"Nu e pentru prima data când am preluat un sistem blocat sau lipsit de  directie. Au fost aceleasi probleme si în

mandatul precedent. Am spus  atunci ca am construit cadrul pentru a atrage toti banii europeni de  care dispunem

pentru perioada 2014-2020. Ce s-a întâmplat apoi? România a  reusit sa atinga o rata de absorbtie de 99,7%, adica

aproximativ 24  miliarde euro primiti efectiv. Nu putini dintre cei care astazi cer  rezultate imediate uita ca, la

momentul deciziilor grele, au stat  deoparte sau au tacut. Nu vorbesc despre ce înseamna sa refaci  capacitatea

administrativa, sa recâstigi încrederea partenerilor  europeni, sa accelerezi acolo unde totul era în asteptare. În cele

din  urma, vorbim despre ceea ce reusim sa construim cu bani europeni: despre  decenta unui spital care

functioneaza, despre demnitatea unei scoli în  care copiii învata în conditii normale, despre infrastructura care

leaga  oameni de locuri si oportunitati. Absorbtia fondurilor europene nu e un  exercitiu contabil. E o forma de

guvernare responsabila. De aceea luam  în serios fiecare proiect, pentru ca într-un fel sau altul, va ajunge sa 

schimbe vieti", a mai scris Marcel Bolos pe pagina de socializare.
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